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Daca in urma cu mai bine de o saptamana Autoritatea Nationala Sanitar Veterinara si pentru Siguranta
Alimentelor (ANSVSA) anunta ca procesul de transhumanta in Romania este interzis pentru ca nu
respecta normele europene de siguranta animala, la inceputul acestei saptamani institutia a venit cu unele
reglementari. La aflarea acestora, ciobanii sibieni si specialistii in domeniu au ajuns la concluzia ca nu se
mai poate vorbi de transhumanta ci de transport de animale dintr-un loc intr-altul. Astfel, conform
completarlor aduse de ANSVSA transhumanta va fi permisa numai in anumite conditii. Spre exemplu pot
face transhumanta doar oierii care au exploatatii inregistrate si localizate in zone geografice in care
transhumanta reprezinta o practica traditionala, animalele lor sunt identificate si inregistrate iar starea de
sanatate a animalelor este certificata. De asemenea, inainte de a porni la drum cu turma ciobanii trebuie sa
stabileasca modul de transport, daca vor merge pe jos sau cu un mijloc de transport, cu mentiunea ca
mersul pe jos ar trebui pe cat posibil evitat. Daca totusi se alege transportul pe jos,  "deplasarea se va face
numai ziua, parcurgandu-se pe zi cel mult 12 km pentru bovinele ingrasate si tineretul ovin, 18 km pentru
bovinele de reproductie, 25 de km pentru ovine si caprine" , arata comunicatul ANSVSA. In plus,
ciobanii mai trebuie sa isi stabileasca in prealabil un traseu bine definit, care va fi inaintat spre aprobare
Directiilor Sanitar Veterinare Judetene.<br />  <br />  <b>Nu se sperie nici de urs</b><br />  Daca nu
sperie ei de urs, cu atat mai putin ciobanii sibieni nu se sperie de completarile ANSVSA.  "Din punct de
vedere sanitar-veterinar nu este atat de grav. Pana la urma se respecta regimul transportului de animale" ,
a declarat Andrei Marcel, presedintele Asociatiei Crescatorilor de Ovine OVISIB Sibiu. Cu toate acestea,
reglementarile aduse fac ca intregul proces sa nu prea mai aiba nimic de a face cu transhumanta asa cum a
fost ea cunoscuta ci sa trimita mai mult la un simplu transport de animale.  "Eu sunt de acord cu
transhumanta dar pe trasee scurte, trasee cunoscute si acceptate de proprietarii de terenuri"  spune Mircea
Opris, directorul Oficiului Judetean pentru Consultanta Agricola Sibiu.  "Una e trasnportul de animale si
alta e transhumanta. Legat de transport, noi nu putem face rabat de la regulile de bunastare acceptate in
UE si care mi se par normale" , a mai spus directorul OJCA. <br />  <br />  <b>Din reglementarile
ANSVSA</b><br />   "Viteza maxima a unui mijloc de transport rutier destinat trasnportului de animale
trebuie sa fie de 50 de km/h, dar tinand cont de conditiile din Romania viteza acestuia trebuie sa fie de 30
- 40 de km/h" <br />   "Incarcarea si descarcarea animalelor in si din mijlocul de transport se face cu
ajutorul unei rampe. Rampele trebuie sa aiba o inclinatie maxima de 26 de grade si 34�, adica de 50 la
suta fata de planul orizontal pentru ovine" .<br />  Stefan DOBRE
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